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                                     PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALMENAR 
                                                               Nº 32 

ACTA CORRESPONENT A LA SESSIÓ CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ 

EL DIA 15 D’ABRIL DE 2020 

 
LLOC DE CELEBRACIÓ: Telemàtica 

DATA: 15 d’abril de 2020 
HORA D’INICI: 18.30 h. 

HORA  DE FINALITZACIÓ: 20.30 h. 
CARÀCTER: Ordinària 

CONVOCATÒRIA: Primera 
 
 

 

ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.- 
 
2.- EXPEDIENT 29/2020. APROVACIÓ O MODIFICACIÓ 
D’ORDENANÇA FISCAL REGULADROA TAXA DEL SERVEI DE VEU 
PÚBLICA.- 
 
3.- INFORMACIÓ SOBRE MESURES MUNICIPALS EN RELACIÓ A LA 
PANDÈMIA PER COVID-19.- 
 
4.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
 
 

 

 

  

 

  

 

 
 

 

   

Almenar, 15 d’abril del 2020 
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 Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PL/2020/1 El Ple  

 
 
MEMBRES DE LA CORPORACIÓ ASSISTENTS: 
 Alcaldessa 

Ma Teresa Malla Aige 
Tinents d’Alcalde:  

Dolors Ganau Boldú 
Eduard Martí Mauri 
Montse Carbonell Larrull 

 Regidors: 
Raül Malla Ballesté 
Lourdes Segués Ganau 
Joan Ibars Palau 
Laia Cequiel Mir 
Maria Fontova Pons 
Víctor Peguera Farrero 
Sebastià Noguero Noguero 

 Secretari-Interventor: 
Jose Luis Aspa Cortinat 

 
 
 
 
 

ORDRE DEL DIA: 

 
 
 

MEMBRES DE LA CORPORACIÓ ABSENTS:  
 
 

  

Abans de l’examen dels punts de l’ordre del dia, la Sra. Alcaldessa dona la paraula al Sr. 
Ibars que fa la següent intervenció:  

"Les regidores i regidors d’Almenar som poble viu i en representació de tota la candidatura 
volem agrair a tothom que d’una forma o altra està lluitant contra aquesta pandèmia des 
dels professionals als voluntaris i també a tots els veïns d’Almenar que amb la seva 
actitud han demostrat una gran responsabilitat.  

Volem expressar el nostre condol i suport a les famílies i amics de malalts per COVID19 i 
també a famílies i amics de morts per aquesta pandèmia.  

Especialment a les famílies i amics de veïns d’Almenar com el David Ganau i el Dr. Coll. 
El David com ja sabeu era membre de la candidatura d’Almenar Som Poble Viu.  

Volem aprofitar aquest moment per enviar una forta abraçada a tota la seva família, en 
especial a la Tere i al seus fills i nets.  

També volem agrair els missatges de suport que hem rebut.  
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El David era una persona socialment molt compromesa, amb el poble sobretot defensant 
el col·lectiu de la gent gran i treballant pel seu benestar.  

Va ser president de l’Associació de jubilats i jubilades d’Almenar i actualment era el 
president del Consell Consultiu de la Gent Gran del Segrià.  

Per a nosaltres va ser una sorpresa i un gran honor quan ens va confirmar que ens volia 
acompanyar amb el projecte d’Almenar Som Poble Viu.  

Ens ha aportat moltes idees, un nou punt de vista i una gran dosi d’energia i vitalitat.  

Les seves paraules i consells, fruit de l’experiència del seu compromís social al llarg de la 
seva vida, eren escoltades amb respecte i ens acompanyaran per sempre més.  
Moltes gràcies David.” 
 

La Sra. Alcaldessa expressa l’adhesió de tota la Corporació a les paraules del Sr. Ibars. 

 
 

A) PART RESOLUTIVA  

 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.- 
 
Es sotmet a l’aprovació del Ple l'esborrany de l'acta corresponent a la sessió ordinària de 
30 de desembre de 2019. No es formula cap observació, per tant, s’aprova per unanimitat.  

 
 
2.- EXPEDIENT 29/2020. APROVACIÓ O MODIFICACIÓ D’ORDENANÇA 
FISCAL REGULADORA TAXA DEL SERVEI DE VEU PÚBLICA.- 
 
Vista la Resolució de l’Alcaldia incoant expedient per a la modificació de l’Ordenança 
Fiscal reguladora de la Taxa pel servei de Veu Pública,  
Vist l'informe de Secretaria-Intervenció en relació amb el procediment i la Legislació 
aplicable,  
 
D’acord amb el que disposa la Llei reguladora de les Hisendes locals, es proposa al Ple 
l’adopció del següent 
  
ACORD  
 
PRIMER. Aprovar provisionalment la modificació de l'Ordenança fiscal reguladora de la 
taxa pel servei de Veu pública en els termes següents:  
Art. 4: Quota tributària:  
La quota tributària será la resultant d’aplicar les següents tarifes: 
Pregó………………………………………………………………… 2,8 euros. 
E-bandos:  
Particulars i empreses……………………………………… 10 euros.  
Associacions sense ànim de lucre:  
Els dos primers de cada activitat exempts.  
El tercer i següents………………………………….. 5 euros.  
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SEGON. Donar a l'expedient la tramitació i la publicitat preceptiva, mitjançant exposició 
d'aquest en el tauler d'anuncis d'aquest Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la Província, 
per termini de trenta dies hàbils, dins dels quals els interessats podran examinar-ho i 
plantejar les reclamacions que estimin oportunes.  
Així mateix, estarà a la disposició dels interessats a la seu electrònica d'aquest 
Ajuntament [http://almenar.eadministracio.cat].  
 
TERCER. Considerar, en el cas que no es presentessin reclamacions a l'expedient, en el 
termini anteriorment indicat, que l'Acord és definitiu, d'acord amb l'article 17.3 del Text 
Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març.  
 
La Sra. Alcaldessa explica que la modificació consisteix en limitar l’exempció de que 
gaudeixen actualment les associacions i entitats, que poden fer gratuïtament tots els 
ebandos que vulguin de forma gratuïta, als dos primers.  
Com que Almenar compta amb un teixit associatiu tan extens, els serveis municipals s’han 
arribat a veure desbordats per la demanda per part d’entitats privades, quan l’ebando 
preferentment és una eina per fer comunicacions oficials a la població.  
Responent preguntes dels regidors d’ASPV, la Sra. Alcaldessa especifica que la limitació 
de la gratuïtat ho és per activitat, tal com diu la proposta.  
 
El Sr. Malla explica que en matèria esportiva es fa un ebando setmanal comprensiu de 
totes les activitats programades.  
 
El Sr. Noguero explica que votarà a favor per considerar la mesura correcta ja que 
contribueix a evitar una competició entre les entitats a l’hora d’atraure gent a les seves 
activitats.  
 
Sotmesa la proposta a votació dóna el següent resultat:  
-Vots a favor................ SET (7) 
-Vots en contra........... ZERO (0) 
-Abstencions.............. QUATRE (4)  
 
Els regidors i regidores d’ASPV fan constar que s’abstenen per no haver pogut accedir al 
contingut de la proposta.  

 
 
3.- INFORMACIÓ SOBRE MESURES MUNICIPALS EN RELACIÓ A LA 
PANDÈMIA PER COVID-19.- 
 
La Sra. Alcaldessa explica que, un cop coneguda la declaració d’estat d’alarma, com a 
primera mesura es van tancar l’escola, la llar de jubilats, la biblioteca i tots els edificis 
municipals.  
 
La segona mesura va ser reorganitzar el funcionament de tots els treballadors municipals, 
i davant la manca de directrius concretes per part de la Generalitat i de l’Estat, es va 
organitzar el treball en torns de manera que un torn treballava i l’altre es quedava a casa 
sense deixar de percebre les seves retribucions. Posteriorment, seguint les directrius de 
l’Estat, es va disposar el confinament de tot el personal a casa en règim de permís  
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retribuït recuperable, excepte els necessaris per l’atenció dels serveis essencials, com és 
el cas del cap de la brigada.  
 
Un cop aixecada per l’Estat la prohibició de sortit de casa per anar a treballar es va 
considerar prudent tornar a la situació anterior i treballar per torns. Aquesta és ara la 
situació.  
 
També es va fer una reunió amb tots els alcaldes de l’àrea bàsica de salut i responsables 
del CAP. En aquesta reunió es va acordar crear un grup de whatsapp per rebre les 
directrius de Sanitat i coordinar-se.  
 
Es va examinar també l’atenció a la gent gran, tema que es va considerar organitzat. 
Respecte a la col·laboració de voluntaris, als quals l’Alcaldessa fa constar el seu 
agraïment, el criteri de Sanitat és el de no requerir, de moment, la seva col·laboració si no 
és imprescindible.  
 
Pel que fa a l’assistència social, s’està fent un seguiment especial d’una persona gran que 
viu sola.  
 
Per altra banda, el Consell Comarcal està organitzant una recollida de menjar.  
 
També s’han pres mesures en matèria de violència de gènere posant un telèfon per a qui 
ho necessiti.  
 
També s’ha fet actuacions de desinfecció del municipi, que la va fer l’empresa Campistó, i 
ara les fan setmanalment els pagesos. Aquestes actuacions es fan tenint en compte les 
recomanacions de Sanitat sobre els productes empleats.  
 
Per altra banda, en matèria econòmica s’han adoptat mesures d’ajut que s’aplicaran 
directament al rebut de la llum. Consisteix en una rebaixa del terme potència i el consum 
als establiments: comerços, restaurants, etc.  
 
A instàncies del Sr. Peguera, la Sra. Alcaldessa explica que la rebaixa de consum s’aplica 
a les famílies i suposa un 30% de la facturació.  
 
Al mes de març, el descompte serà del 15%, atès que es va poder treballar la primera 
quinzena. El rebut del mes d’abril ja tindrà un descompte del 30%.  
 
Els comerços i establiments de restauració tancats gaudiran d’una reducció en la potència 
contractada i en el consum.  
 
També, l’Ajuntament i la seva empresa elèctrica, aplicaran un tracte individualitzat a les 
persones que tinguin problemes per pagar que, per altra banda, és el que s’ha fet sempre 
a les famílies del poble.  
 
El Sr. Peguera considera correcte les mesures però proposa que als establiments tancats 
se’ls apliqui no només la rebaixa al rebut de la llum sinó un aplaçament genèric.  
 
L’Alcaldessa contesta que es mirarà si és factible per part de l’empresa.  
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El Sr. Ibars, si bé està d’acord amb les mesures, considera que abans s’haurien d’haver 
comunicat als membres del Consell d’Administració de la societat.  
 
Seguidament informen els regidors i regidores de les mesures preses en les seves 
respectives àrees.  
 
La Sra. Ganau informa que en matèria de cultura s’ha suspès el concurs de comptes curts 
“Vila d’Almenar” així com els actes previstos amb motiu del Sant Jordi, i totes les activitats 
organitzades per la biblioteca: Curs de l’Aula d’Extensió Universitària i sortida prevista a 
Tarragona. En resum s’han anul·lat les activitats d’abril i maig i a partir de juny s’actuarà 
segons l’evolució de la situació.  
 
La Sra. Carbonell informa que el Mercat Medieval previst per als dies 8 i 9 de juny 
s’anul·la i probablement el Sant Joan també.  
 
El Sr. Malla, en relació a l’àrea d’agricultura informa que han endegat la desinfecció, per la 
qual cosa agraeix la tasca que han tingut tots els pagesos. També s’ha creat una borsa de 
treball per a temporers de la fruita.  
 
En l’àrea de l’esport s’han suspès les activitats d’acord amb les directrius de les 
federacions i autoritats. S’han tancat les instal·lacions municipals.  
 
S’ha posposat, també, una trobada de Camper prevista per al maig, i s’ha anul·lat també 
el campionat de rítmica.  
 
El Sr. Ibars pregunta si l’Ajuntament s’ha acollit al servei de desinfecció organitzat pel 
Consell Comarcal amb col·laboració d’una empresa.  
 
El Sr. Malla contesta que quan es va conèixer aquesta possibilitat es va considerar i 
valorar, però ja s’havia organitzat la col·laboració dels pagesos i per tant no es va 
considerar necessari demanar-ho. Creu també, que la implicació dels veïns ha estat molt 
positiva.  
 
El Sr. Ibars pregunta per la situació de l’escola nova.  
 
El Sr. Martí contesta que s’està a l’espera de com evolucioni la situació.  
 
Creu que si que entrarà en funcionament però per fer el trasllat es disposarà de menys 
temps del que s’hauria disposat en condicions normals. Més problemàtica serà disposar 
de la cuina des de l’inici del curs.  
 
La Sra. Alcaldessa diu que haurà d’organitzar-se, de moment, el servei de càtering amb el 
Consell Comarcal perquè no dona temps a tramitar els concursos necessaris.  
 
També s’estava treballant ja amb experts per al disseny del pati, diu el Sr. Martí.  
 
El Sr. Ibars pregunta pel concurs per a la concessió de la Llar d’infants municipal.  
 
El Sr. Martí informa que s’ha suspès la tramitació de l’expedient iniciat per poder-lo 
tramitar d’una manera més acurada, per tant, el curs vinent continuarem com ara.  
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El Sr. Ibars formula com a proposta del seu grup el crear una comissió per a fer front a la 
situació creada per la pandèmia i s’ofereixen a col·laborar en l’adopció de mesures en les 
diferents àrees: sanitària, ajuts al teixit empresarial i sector primari i protecció dels més 
vulnerables.  
 
La Sra. Alcaldessa agraeix l’actitud col·laborativa dels regidors i regidores d’ASPV.  
 
El Sr. Noguero s’adhereix a la proposta de col·laboració del Sr. Ibars i també a les 
manifestacions fetes a l’inici de la sessió.  
 
El Sr. Noguero comunica que la Federació de Municipis de Catalunya ha elaborat un 
decàleg per a la recuperació socioeconònica que s’ha pactat pels diferents partits.  
 
La Sra. Alcaldessa contesta que ja ho tenen present i està en marxa la signatura.  
 
També fa esment a la proposta elaborada pel PSC i Unitat d’Aran a la Diputació.  
Proposa que el Ple aprovi aquests documents.  
 
La Sra. Alcaldessa contesta que no hi ha hagut temps per estudiar-ho però no hi ha 
inconvenient per plantejar la seva aprovació en una propera sessió del Ple.  
 
El Sr. Peguera reitera l’oferiment del seu grup per a col·laborar i aportar idees per fer front 
a la situació.  
 
El Sr. Ibars pregunta si s’ha pres alguna mesura en relació als albergs de temporers.  
 
La Sra. Alcaldessa diu que és un problema del que s’ha parlat a nivell comarcal però que 
les mesures de distàncies i les restriccions en matèria d’immigració faran difícil que els 
albergs puguin funcionar.  
 
A nivell local s’ha intentat solucionar el problema creant una borsa de treball.  
 
El Sr. Malla explica que el problema vindrà per les limitacions imposades a la circulació de 
persones que impedirà l’arribada de temporers i ocasionarà una greu manca de mà 
d’obra. S’està col·laborant amb entitats agrícoles, sindicats, Ajuntaments. A nivell local 
s’ha intentat una solució, crear una borsa de treball especifica, en la que dos o tres dies 
s’han apuntat unes catorze persones.  
 
Finalment, per acabar, la Sra. Alcaldessa pronuncia les següents paraules:  
 
“En nom del Consistori i del meu propi volem donar les gràcies a tots els voluntaris i 
voluntàries, sanitaris, empreses, comerços, dependents de comerços, pagesos, entitats, 
dones que fan l’aportació des de la seva casa, gràcies perquè esteu treballant perquè el 
nostre poble pugui ajudar a aquells que més ho necessiten, també a les AMPES, als dels 
balcons, als que amenitzen el cumple dels nens, a les dones que estan cosint mascaretes 
i bates des de casa amb el seu material, com als que esteu imprimint o vàreu fer un 
donatiu, a tots i totes els treballadors dels comerços que continuen treballant tot i el risc, a 
la farmàcia, als transportistes, a les empreses i treballadors de primera necessitat, als 
bombers que sempre estan al costat del municipi, als pagesos i ramaders i a totes les 
persones que s’han ofert i s’han posat a disposició de tothom, a les famílies, a la gent  
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jove, a la gent gran, als nens i a les nenes un agraïment molt fort per quedar-se a casa i a 
tot el poble d’Almenar”.  

 
4.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
No se’n formula cap. 
 
 
Un cop esgotat l’ordre del dia, la Sra. Alcaldessa aixeca la sessió, essent l’hora i data 
assenyalades a l’encapçalament. 
 
 
Vist i plau,                                                                                                               En dono fe, 
L’ALCALDESSA,                                                                                                   EL SECRETARI, 
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